

APPLICATION FOR A CONSULAR CARD FOR CAMEROONIAN RESIDENTS IN JAPAN

IMPORTANT

- **No appointment for application. Those who came will be not received.**
- **The Embassy accepts documents and fees by postal mail only.**
- **Send the set of documents and fees in a big envelope by “genkinkakitome” (registered mail for sending cash) from the Post Office.**

REQUIRED DOCUMENTS

- Checkboxes sheet for Consular Card to download to tick, date and sign;
- Application form for Consular Card to download, duly completed and signed;
- A handwritten application letter (containing names, address and contacts of the applicant);
- Letter of request for a Consular Card ;
- 01 ID photo (without cutting) ;
- Original Birth Certificate ;
- Original Passport ;
- Original CNI (National Identity Card) even expired, if available ;
- Original Residence Card (Japanese Residence Card);
- Invoice (telephone, electricity, etc.) within three months with your name and address mentioned, as proof of address, if available ;
- Proof of employment (salary payment document, company card, etc.) if available;
- Fee of 4,000 yen ;
- In case you just applying for the Consular Card, without the passport enrolment, a Letter Pack envelope (blue or red) for returning originals and the Consular Card to you.

DEMANDE DE CARTE CONSULAIRE

AU RESIDENTS CAMEROUNAIS AU JAPON

IMPORTANT

- Il n'y a pas de rendez-vous pour les dépôts de dossiers. Ceux qui viennent ne seront pas reçus.
- Les demandeurs sont priés d'envoyer les documents et frais par la voie postale uniquement.
- Envoyez le lot de documents et frais requis dans une grande enveloppe par « genkakitome » (courrier recommandé pour envoi d'argent liquide) par la Poste.

DOCUMENTS REQUIS

- La fiche de document requis pour une Carte Consulaire à télécharger et cocher ;
- Formulaire de demande de Carte Consulaire à télécharger remplir dater et signer ;
- Lettre de demande de Carte Consulaire (cette Carte est indispensable pour procéder à l'enrôlement du passeport et Elecarn ; par ailleurs c'est aussi obligatoire lors d'enrôlement de passeport pour un mineur) ;
- 01 Photo d'identité (prière de ne pas couper) ;
- Original de l'Acte de Naissance ;
- Original du Passeport ;
- Original de la CNI (Carte d'Identité Nationale) ;
- Original de la Carte de Résidence du Japon ;
- Facture (téléphone, électricité, etc.) dans les trois mois avec votre nom mentionné, comme justificatif de domicile, si disponible ;
- Une preuve d'emploi (document de paiement de salaire, carte d'entreprise, etc.) si disponible ;
- Frais de 4,000 yens ;
- Au cas où vous ne demandez que la Carte Consulaire, sans enrôlement de passeport, joindre une enveloppe Letter Pack (bleue ou rouge) pour vous retourner les originaux et la Carte Consulaire.